

Guy Fawkes and the Gunpowder Plot

/gɑː fəʊks/

/'kæθəliks/

1) Guy Fawkes (also known as Guido Fawkes) belonged to a group of dissident Roman Catholics from England who plotted to displace protestant rulers by blowing up the Houses of Parliament.

Guy Fawkes (également connu sous le nom de Guido Fawkes) appartenait à un groupe de catholiques romains dissidents d'Angleterre qui avaient comploté de remplacer des dirigeants protestants en faisant exploser le Parlement.

/gɑː fəʊks/

/'feɪləʊ/

/'waɪdspred/

2) Guy Fawkes and his fellow conspirators were angry about widespread discrimination against English Catholics.

Guy Fawkes et les autres conspirateurs étaient en colère à cause de la discrimination généralisée à l'encontre des catholiques anglais.

3) They planned to blow up the Houses of Parliament at a time when King James the First and many members of the British aristocracy and nobility would be inside the building.

Ils projetaient de faire sauter les chambres du Parlement à un moment où le roi Jacques Ier et de nombreux membres de l'aristocratie et de la noblesse britanniques seraient à l'intérieur du bâtiment.

/həʊpt/

4) By doing this they hoped that Britain would be restored to Catholic rule.

Ce faisant, ils espéraient que l'autorité catholique serait rétablie en Grande-Bretagne.

/'mɑːstəmaɪndɪd/

/kɜːtsbi/

5) The plan to assassinate the king was masterminded by a man called Robert Catesby, and Guy Fawkes played a fairly minor role in the plot.

/'maɪnə/

Le plan d'assassinat du roi était conçu par un homme appelé Robert Catesby et Guy Fawkes joua un rôle relativement mineur dans le complot.

/'bɪldɪŋ/

/'bɪːniːθ/

6) After failing in an attempt to dig a tunnel under the building, the conspirators rented a cellar beneath the House of Lords.

Après avoir échoué dans une tentative de creuser un tunnel sous le bâtiment, les conspirateurs louèrent une cave sous la Chambre des Lords.

/'hɪdn/

7) By March 1605, they had hidden thirty-six barrels of gunpowder in the cellar under pieces of coal and wood.

En mars 1605, ils avaient caché trente-six barils de poudre à canon dans la cave sous des morceaux de charbon et de bois.

/θɔːts/

8) However, some of the conspirators began to have second thoughts about going ahead with the plan as the bomb blast would be bound to kill and injure innocent people.

/baʊnd/

Pendant, certains des conspirateurs commençaient à avoir des doutes quant à la poursuite de ce plan car l'explosion de la bombe tuerait et blesserait sûrement des innocents.

9) One of the conspirators wrote an anonymous letter to a friend, Lord Monteagle, warning him to stay away from Parliament on the fifth of November.

L'un des conspirateurs écrivit une lettre anonyme à Lord Monteagle, un ami, l'avertissant de rester à distance du Parlement le 5 novembre.

/θɔːts/

/həʊks/

10) Although Lord Monteagle thought the letter was a hoax, he decided to show it to the King.

Bien que Lord Monteagle pensait que cette lettre était un canular, il décida de la montrer au roi.